
POGOVOR S PREDSEDNIKOM SVETA KS GROSUPLJE

Če hočemo postati mesto,
rabimo pamet, ne le denar

Potem ko je krajevno skup-
nost Grosuplje osem let vodil
Vinko Petrič, ga je nasledil
Franc Žitnik. Staroselec, čigar
rodovi že dolgo živijo v Gro-
supljem in ki zase pravi, da je
kmečkega porekla, je postal
predsednik sveta krajevne
skupnosti na predlog Sloven-
ske demokratske zveze. Če-
prav je v službi v Taboru, kjer
je njegova skrb oddelek kon-
signacij in ima veliko poslov-
nih stikov z vso Slovenijo, je
ponujeno funkcijo sprejel, ker
pravi, da ga kot Grosupeljčana
nekatere neurejene stvari hu-
do motijo.

»Če bomo odpravili vsaj de-
setino nepravilnosti, se bo
v našem hitro rastočem kraju
marsikaj obrnilo na bolje,« je
prepričan.

Kaj vas najbolj moti?
»Predvsem Grosupeljčani

sami,« reče brez dlake na jezi-
ku. »Zelo si želim, da bi bili
- bolj Grosupeljčani. Da bi
bolj pripadali kraju, da bi jih
kraj bolj zanimal in da bi zlasti
novi Grosupeljčani ne spraše-
vali samo, kdaj in kaj bomo
dobili, ampak, kaj bomo na-
pravili!«

S tem ste gotovo mislili pri-
seljence. Kako staroselci gle-
date na priseljence?

»Stari in novi
»Staroselci smo zelo odprti

ljudje, če ne bi bilo tako, naš
kraj gotovo ne bi tako hitro ra-
sel. Ne mislim, da imamo za to
rast in širjenje neke posebne
zasluge, velikemu prilivu ljudi
od drugod so botrovale zlasti
okoliščine. Nismo pa se pred
nikomer zapirali. Kot rečeno,
smo odprti, pač do neke me-
re... težko pa res sprejmemo,
da novi Grosupeljčani samo
sprašujejo, kdaj bomo imeli te-
lefone, kdaj postajo, kdaj do-
volj vrtcev, kdaj veleblagovni-
co... Zlasti ti novi Grosupelj-
čani predstavljajo dokaj velik
intelektualni potencial - s svo-
jim znaryem in tudi vplivom
v širšem prostoru bi lahko več
storili tudi za svoj novi kraj.
Zato si najbolj želim, da bi
složno vsi skupaj odpravljali
pomanjkljivosti.«

Se je Grosuplje močno spre-
menilo, odkar je toliko pri-
šlekov?

»Grosuplje je imelo pred voj-
no svojo dušo. Zdaj pa kot sta-
roselec vse bolj opažam, da je
naš kraj nekako brezdušen
- je velik, hoteli bi kar, da je
mesto, a duše nima. Ostali smo
brez športa, ki smo ga nekoč
imeli, ne poznamo se več med
sabo, odtujili smo se celo sta-
roselci. Kraju bi bilo najprej
treba vrniti njegovo dušo. Mla-
dina je prepuščena sama sebi,
to me boli. Vsak se rodi kot
v redu človek, a starši in druž-
ba ga pokvarimo, potem se pa
jezimo nanj. Tako kot v tisti
šali, ko je Janezek v šoli vedno
grdo govoril, pa je učiteljica
poklicala mamo na razgovor.
Ja porka madona, prmejduš, je
zaklela mama, nisem ga učila
kleti, kje le se je ta hudičev
mulc vzel, da tako grdo govori!
Tako je to, vidite. Mladina je
naše zrcalo, naša gonja za do-
brinami, za kariero, naši priti-
ski na otroke, da morajo biti
vedno uspešni, to marsikatere-
ga zlomi. Tudi šola izven gole-
ga učnega procesa po mojem
kraju in otrokom ne da dovolj.
In glasbeno šolo bi bilo tudi
lahko bolj čutiti, saj ni majhna
postavka v občinskem prora-
čunu.«

Kako parkiramo
Kakšne načrte pa imate

v krajevni skupnosti Grosup-
lje za prihajajoče mesece?

»Za denaijem je tako, da mo-
ramo govoriti bolj o željah kot
o načrtih. Nekaj se je vendarle
že premaknilo. Kraj je bil zane-
marjen, od prvega januarja do
konca februarja nihče ni iz-
praznil košev za smeti, še po
Kolodvorski cesti ne. Pesek od
zimskega posipanja je do av-
gusta nosilo v kanale, da so še
tam nastajali stroški z odmaše-
vanjem. No, to je letos pravo-
časno urejeno in pospravljeno.
Zahvaliti se moram načelniku
za prostor Janezu Skarlovniku
za hitro posredovanje in tudi
Cestnemu podjetju Ljubljana,
izpostava Turjak.«

Kaj pa recimo grosupeljska
parkirišča?

»Parkirišče za poslovno
zgradbo Tabora je grozno. Tre-
ba bi ga bilo asfaltirati, to ni
kaka huda investicija, pa bi se
znebili velike malomarnosti
v samem središču kraja. In

nekdanji park pri starem gasil-
skem domu je prava sramota,
gnojišče sredi Grosupljega!
Z nekaj prostovoljci, s šolsko
akcijo, z malo peska in orodja
bi ga lahko očistili in postavili
spet dve spodobni klopi, pose-
jali malo trave - tu res ne gre-
za denar, ampak za malomar-
nosti ljudi. Vesel pa sem, da
smo končno dosegli osvetlitev
novega mostu čez Grosupefoš-
čico.«

Franc Žitnik

Začasne avtobusne
postaje

Avtobusna postaja je stara,
pa očitno že spet odložena po-
treba Grosupeljčanov?

»Avtobusna postaja je prava
rakasta rana Grosupljega. Sta-
lišče krajevne skupnosti je, da
je treba urediti vsaj začasno
postajo, saj za pravo še dolgo
ne bomo imeli denarja, saj je
povezana s številnimi rušenji
in prestavljanjem cest. Ljudje
pa še kar napreg stojuo do ko-
len v blatu in čakajo avtobuse!
Obstoječi prostor bomo asfalti-
rali, napravili talno signalizaci-
jo in manjše nadstreške. Ima-
mo že tudi ustrezno soglasje
železnice. Do jeseni najkasneje
to mora biti gotovo.«

Dva tradicionalna
sejma

Kraj je precej mrtev, nobe-
nih prireditev ni. Bi se ga dalo
kako zbuditi?

»Radi bi obudili dve stari
pravici - Markov sejem, ki je
bil konee aprila, in Mihelovega
v jeseni, ob grosupeljskem tra-
dicionalnem žegnanju.«


